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AKTUALNOSC

XVII Spotkanie Szefow Urz^dow Gorniczych

W Krakowie o rekultywacji terenow pogorniczych

W dniach 27-29 wrzesnia w krakowskim
Hotelu Novotel odbyto sie. XVII Spotkanie
Szefow Urze^dow Gorniczych. Polska juz po
raz trzeci byta gospodarzem tego waznego
wydarzenia (wczesniej goscilismy przed-
stawicieli nadzoru gorniczego w 1996 r.
w Katowicach oraz w 2004 r. we Wroclawiu),
na ktore zjechali reprezentanci 16 pahstw
europejskich, gtownie z krajow Unii Euro-
pejskiej, ale takze z pahstw wspotdziataja.-
cych na tym polu z Unia. (w tym roku byli
to m.in. przedstawiciele z Bosni i Herce-
gowiny, Serbii oraz Turcji). Tematem tego-
rocznego spotkania byry przepisy prawne
i doswiadczenie w zakresie rekultywacji
terenow pogorniczych. Ostatniego dnia
obrad uczestnicy podpisali memorandum,
po czym goscie mieli okazj§ zwiedzic m.in.
kopalnie. soli w Wieliczce.

Spotkania szefow urz^dow gorniczych
maja charakter cykliczny - odbywaja sie-
raz do roku na zaproszenie nadzoru gor-
niczego danego paristwa europejskiego i sa
elementem wspofpracy sektorowej w za-
kresie gornictwa krajow Unii oraz krajow
wspotdziatajacych na tej plaszczyznie ze
wspolnota europejska. Jak mowi Jolanta
Talarczyk, rzecznik prasowy Wyzszego
Urz^du Gorniczego, maja one na celu
przede wszystkim wymian§ doswiadczeri
w zakresie funkcjonowania nadzoru gor-
niczego oraz przemystu wydobywczego
w poszczegolnych krajach Europy. - Mamy

spore doswiadczenia w rekultywacji te-
renow pogorniczych, dlatego tegoroczne
obrady byly dla nas, po pierwsze, oka-
zja, by si§ swoimi doswiadczeniami po-
chwalic. Zwykle si§ mowi, ze gornictwo
jedynie szkodzi, bo stanowi ingerencjf
w srodowisko naturalne. Sztuk^ jest
wszak oddac tereny po przemystowym

czy gorniczym wykorzystaniu w lepszym
stanie, niz si§ je obejmowalo - mowi Jo-
lanta Talarczyk, odnoszac si§ do tematu
tegorocznego spotkania. - Oczywiscie,
problemem, ktory zawsze b§dzie nam
sp^dzal sen z powiek, sa wstrzasy gor-
nicze, ktore powoduja roznego rodzaju
szkody, oraz kwestia odwadniania terenow

po zlikwidowanych kopalniach. Kopalnie
byly jednak likwidowane w wielu krajach
europejskich, dlatego dziejd spotkaniom,
na ktorych mozemy poznac rozwiazania,
za pomoca ktorych z tymi problemami
radza sobie inne paiistwa, stajemy si§ o ich
doswiadczenia bogatsi.
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